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Egyszerűsített jegyzőkönyv 

Készült: Biatorbágy Város Képviselő-testület Oktatási Bizottságának 2012. december 3-án 
1500 órakor megtartott üléséről. 

Jelen vannak:  

 Fekete Péter - Oktatási Bizottság elnöke 

 Koleszár Kázmér - Oktatási Bizottság tagja 

 Molnárné Czeglédi Cecília - Oktatási Bizottság tagja 

 Tóthné Gyarmati Magdolna – Oktatási Bizottság tagja 

 dr. Kovács András - jegyző 

 Korbuly Klára – Pászti Miklós Alapfokú Művészetoktatási Intézmény igazgatója 

 Marx Árpád - Biatorbágyi Általános Iskola igazgatója 

 Rack Ferencné – Ritsmann P. Német Nemzetiségi Általános Iskola igazgatója 

 Ábrahám Ferencné – Biai Református Általános Iskola igazgatója 

 Palovics Teréz – Benedek Elek Óvoda vezetője 

 Pomaházi Krisztina - Igazgatási Osztály vezetője  

 Ihászné Pálfi Katalin - köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 
 

Fekete Péter: Varga László képviselő jelezte, hogy nem tud részt venni az ülésen, Molnárné 
Czeglédi Cecília pedig egyéb elfoglaltsága miatt később érkezik. Megállapítja, hogy az 
oktatási bizottság három fővel határozatképes. Kéri, hogy a kiküldött meghívóban szereplő 
napirendek közül vegyék le a napirendről a 2. pontot.  
 
A bizottság három igen szavazattal (három fő volt jelen a szavazásnál elfogadta) a 
bizottsági ülés módosított napirendjét. 

Napirend: 

1) Tájékoztató a köznevelési intézmények átszervezésének tapasztalatairól 
(iskolaigazgatók szóbeli tájékoztatója) 

2) Az állami fenntartásba kerülő köznevelési intézmények megszüntetéséről 

3) A köznevelési koncepcióról és intézkedési tervről 

4) Az Oktatási Bizottság 2013. évi munkatervéről 
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5) Biatorbágy Város Önkormányzata városüzemeltetési stratégiájával összefüggő 
kérdésekről különös tekintettel az állami fenntartásba kerülő köznevelési intézmények 
működtetői feladatainak ellátásáról (zárt ülés) 

6) A Bursa Hungarica ösztöndíjpályázatra benyújtott pályázatok elbírálásáról (zárt ülés) 

 

1) Tájékoztató a köznevelési intézmények átszervezésének tapasztalatairól (iskolaigazgatók 
szóbeli tájékoztatója) 

 

Biatorbágyi Általános Iskola: 

Marx Árpád: Az átszervezést illetően, a torbágyi felső tagozatos osztályoknak a 
Szentháromság térre költöztetésével, a tanulók utaztatásával kapcsolatban elültek a 
kételyek.  

A nívócsoportos oktatás beváltotta a hozzá fűzött reményeket. A csoportok közötti átjárás 
a második félévtől lehetséges.  

Ami az elvándorlási szándékokat illeti, jelenleg nem lehet tudni róla, mivel a hat- és 
nyolcosztályos gimnáziumokba még ezután kell benyújtani a jelentkezési lapokat. 
Szeptember folyamán a 6.a osztályból ment el két tanuló, feltehetően nem voltak 
megelégedve az új körülményekkel. Ebben sz osztályban vannak olyan gyerekek, akik 
gondot jelentenek a magatartásukkal. 

A Szily-kastélyban elhelyezett első osztályosok szülei meg vannak elégedve az épülettel, a 
tanítókkal, és megszokták a kastély bejárata előtt kialakított forgalmi rendet is. A 
testnevelés tagozaton kell átgondolni a gyengébb mozgáskészséggel rendelkező és a jobb 
képességű gyermekek differenciált képzését.  

Nem okoz különösebb oktatásszervezési nehézséget az iskola széttagoltsága, mert csak az 
angol szakosok tanítanak több épületben.  

A torbágyi tagintézményben a reggelenkénti közlekedési káosz okoz gondot. Jó az 
együttműködés az épületben működő másik két intézménnyel. 

 

Molnárné Czeglédi Cecília megérkezett az ülésre. 

 

Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola: 

Rack Ferencné: Túl vannak az évindításon, ami egy új intézmény esetében rengeteg 
adminisztrációs kötelezettséggel járt. Most az állami fenntartásba kerülés előkészítése okoz 
többletfeladatokat. Napi rendszerességgel történnek egyeztetések a három intézmény 
között, és eddig sikerült minden kérdést megbeszélni, megoldani. A délutáni foglalkozások 
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zavartalanságának biztosítása érdekében kellett új rendszabályokat bevezetni, amelyeket 
már a szülők többsége is elfogadott. 

Az ebédeltetés pontos beosztás alapján zajlik. Nagyon kevés idő jut egy-egy csoportra, 
mivel napi szinten 400 fő ebédel, és egyszerre 84 gyermeket lehet leültetni az ebédlőben. Az 
épület közös színterein minden iskola a saját tanulóinak a felügyeletét biztosítja, pl. az 
óraközi szünetekben az udvaron, hiszen mindegyik iskola a saját tanulóiért tud felelősséget 
vállalni.  

A Budaörsi Rendőrkapitányság értesítette az iskolát, hogy lehetőség van iskolarendőrök 
alkalmazására a reggeli órákban. Egy alkalommal ki is jöttek, és a jelenlétük nagyon 
jótékony hatással volt a szülők közlekedési magatartására. 

Fekete Péter javasolja, hogy ismét elő kellene venni az ebédlő bővítésére vonatkozó terveket, 
és megvizsgálni, hogy lehetséges volna-e egy bővítést lebonyolítani a 2013. szeptemberi 
átadással. Javasolja továbbá, hogy tartsák napirenden a forgalomtechnikai terv 
elkészítését, illetve valamilyen megoldás kialakítását az iskola körüli forgalmi káosz 
megszüntetésére. 

 

Biai Református Általános Iskola: 

Ábrahám Ferencné: Továbbra is nagyon jó a kapcsolat a Biatorbágyi Általános Iskolával. 
Az elsősök összetartó, jó közösséget alkotnak. Két versenyen vettek eddig részt, mindkettőn 
aranyérmet szereztek. A mindennapos testnevelést úgy oldják meg, hogy heti két 
alkalommal néptánc foglalkozást tartanak.  

Ihászné Pálfi Katalin egy konkrét esetkapcsán felhívja a figyelmet arra, hogy bár négy iskola 
működik a városban, nincs értelme felvételi körzeteket meghatározni, mert mindegyik 
iskola olyan sajátosságokkal rendelkezik, amiből csak egy van a városban. A köznevelési 
feladatok ellátásában valamennyi iskola egyenrangúan vesz részt. 

Fekete Péter javasolja, hogy a gyermekek elhelyezésével kapcsolatos feladatokban az 
önkormányzat szükség esetén vállaljon koordináló szerepet.  

 

Fekete Péter két határozat elfogadását javasolja a bizottságnak: 

1. Az oktatási bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy vizsgáltassa meg ismét 
a torbágyi iskola ebédlőjének 2013. szeptember 1-jéig történő bővítési lehetőségét. 

2.  Az oktatási bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy egy forgalomtechnikai 
terv elfogadásával vagy más alkalmas módon gondoskodjon a torbágyi iskola körüli 
reggeli forgalmi helyzet rendezéséről. 

A bizottság a két javaslatot együttes szavazással, négy igen szavazattal (négy fő volt jelen a 
szavazásnál) elfogadta. 
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2) Az állami fenntartásba kerülő köznevelési intézmények megszüntetéséről 

A bizottság a jelenleg rendelkezésre álló információk alapján négy igen szavazattal (négy 
fő volt jelen a szavazásnál) nem javasolja a képviselő-testületnek a határozati javaslat 
elfogadását és felkéri a Hivatalt, hogy kérjen állásfoglalást tárgyi ügyben az illetékes 
minisztériumtól. 

 

3) A köznevelési koncepcióról és intézkedési tervről 

A bizottság négy igenszavazattal (négy fő volt jelen a szavazásnál) elfogadta, hogy a város 
köznevelési koncepciójának kidolgozásához 

1. kerüljön sor szakmai megbeszélésre a Benedek Elek Óvoda vezetőivel, a hivatal és az 
oktatási bizottság tagjaival az óvoda esetleges szétválasztásának szükségességéről és 
lebonyolításáról, különös tekintettel arra, hogy a jelenlegi óvodavezető vezetői  
megbízatása lejár; 

2. kerüljön a koncepcióba egy második, ugyancsak 16 tantermes iskola építésének 
gondolata; 

3. Legyen előkészítve a döntés arról, hogy hosszú távon működjön-e a torbágyi 
városrészben a Biatorbágyi Általános Iskola tagintézménye. 

Ennél a napirendi pontnál, de nem a koncepcióról szóló tárgyalás részeként a bizottság 
négy igen szavazattal (négy fő volt jelen a szavazásnál) elfogadta Marx Árpád igazgató 
javaslatát arról, hogy január elején készüljön felmérés a tanköteles korba lépő óvodások 
körében arról, hogy a város melyik iskolájába szeretnének iratkozni. A döntés 
megalapozottsága érdekében készüljön egy városi tájékoztató a biatorbágyi általános 
iskolák kínálatáról és a beiskolázással kapcsolatos törvényi változásokról. 

 

4) Az Oktatási Bizottság 2013. évi munkatervéről 

Fekete Péter Bizottsági elnök, tekintettel az önkormányzat SZMSZ-ének várható 
módosítására, kéri, hogy a bizottság most ne tárgyaljon erről a napirendi pontról. 
A bizottság a javaslatot négy igen szavazattal (négy fő volt jelen a szavazásnál) elfogadta. 
 
Fekete Péter, a bizottság elnöke a nyílt ülést 17:30-kor bezárta. 
 
Biatorbágy, 2012. december 4. 
 

 Fekete Péter 
 bizottság elnöke 


